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1. Opening, mededelingen, agenda en verslag    
- De vertrekkende leden, Chris Janssen (Fl) en Jeanette Baljeu (ZH) worden bedankt voor 
hun inzet.  
- Chris Jansen was eerste aanspreekpunt voor digitale economie. Vanwege zijn vertrek is 
André van Schie nu eerste aanspreekpunt als portefeuillehouder digitale economie.  
- Brenda Vervoorn is 17 juni jl. bij het IPO begonnen en zij werkt voor de helft van de tijd 
voor Regionale Economie als senior adviseur innovatie en voor het andere deel werkt ze 
voor de Dutch Societal Innovation Hub (digitalisering). 
- Op 17 oktober is het cultuur en erfgoed debat in de tweede kamer gepland. Over de 
restauratieopgave is vorige week een brief door de staatssecretaris aan de Tweede kamer 
gestuurd. Dit komt in het volgende BAC REC op de agenda. 
 

1.1 Vaststellen agenda 
De agenda wordt met drie aanvullingen vastgesteld. De aanvullingen zijn: 
-  Mededeling Voorontwerp nota ruimte 
- Het hamerstuk  update bibliotheekwet en convenant, vanwege gewijzigde koers van 

OCW t.a.v. het convenant toch bespreken. 
- Aanvullende mededeling regionale economie agendapunt 6 d: HNP position paper 

bio economy 
 

1.2 Vaststellen verslag BAC REC 18 april 2024 
Voorstel/gevraagd besluit:  
De BAC REC wordt gevraagd: 
 1. In te stemmen met het verslag van de BAC Regionale Economie en Cultuur van 
 18 april 2024. 

Besluit 
Het verslag wordt conform vastgesteld.  

 
 
1.3 Mededelingen REC 

 Vergadering van de BAC Regionale 
Economie en Cultuur (REC) 

 

 op 27 juni 2024 
 

 

    

 Verslag  

 Vergaderdatum en -tijd 27 juni 2024 12.30 – 14.30 
 Locatie Microsoft teams 
 Deelnemers 

 
 
 
 
 
 
 
Waarnemende leden 

Sjaak Simonse, voorzitter (Fl),  
Willemien Meeuwissen-Dekker (Dr), Jan de Reus (Fl), Peter Drenth (Gld), Henk Emmens 
(Gr), Martijn van Gruijthuijsen (NB), Esther Rommel (NH), Erwin Hoogland (Ov), Rob van 
Muilekom (Utr), Harry van der Maas (Zld), Jo-Annes de Bat (Zld), Meindert Stolk (ZH), 
Jelmer Algra, secr. BAC (Fr), Monique Mentjox (IPO), Pamela Young (IPO), Nicole Morskate 
(IPO) 
 
 
Jisse Otter (Dr), Sijbe Knol (Fr), Helga Witjes (Gld), Susan Top (Gr), Tjeerd van Dekken 
(Gr), Jasper Kuntzelaers (Li), Bas Maes (NB), Gert-Harm ten Bolscher (Ov), André van 
Schie (Utr),  

 Gast 
 
Verhinderd 

 
 
Tijs de Bree vicevoorzitter (Ov), Elianne Demollin-Schneiders (Li), Friso Douwstra (Fr), 
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a. BAC REC tweedaagse september 2024 
In de afgelopen periode heeft IPO directeur Rien Fraanje in zijn ronde langs de 
gedeputeerden van de provincies inmiddels 10 provincies gesproken. Daarbij 
kwam ook de nieuwe werkwijze ter sprake en bleek dat de samenvoeging van 
Regionale Economie en Cultuur niet als positief is ervaren, ondanks dat 
agenda’s zo werden ingedeeld dat bestuurders zo goed mogelijk op hun thema 
konden aansluiten. In september volgt een brede evaluatie en de verwachting 
is dat daar uitkomt dat het efficiënter en effectiever is als we toch weer uit 
elkaar gaan. Hoe dat verder wordt ingericht met verschillende BAC’s of anders 
is ter nadere bepaling. 
 
Vanwege deze verwachting stellen we voor om de geplande tweedaagse in 
september, waarbij het doel was om de verbinding te vinden tussen RE en 
Cultuur nu geen doorgang te laten vinden en naar voorjaar 2025 te verplaatsen 
en dan afzonderlijk te laten plaatsvinden. 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het verplaatsen van de BAC tweedaagse naar  
het eerste kwartaal van 2025 en deze wel al snel afzonderlijk voor RE en voor 
Cultuur te gaan plannen.  
 
b. Driehoeksoverleg bestuurlijk portefeuillehouder/kopgroep, ambtelijk 
portefeuillehouder(s) en IPO adviseur of programmamanager  
(bijlage Overzicht portefeuilles AAC en BAC REC ter informatie bijgevoegd) 
Geruime tijd geleden is afgesproken om periodiek een informeel overleg (zgn. 
driehoeksoverleg) te houden tussen de bestuurlijk en ambtelijk 
portefeuillehouder en de IPO adviseur c.q. programmamanager. Insteek is om 
elkaar op informele wijze bij te praten over de stand van zaken, terugkoppeling 
bespreking in de AAC en doorkijk naar de BAC. Het is zeker geen Bestuurlijk 
Overleg of ander formeel overleg. Het IPO ziet het als een benen op tafel 
overleg. 
 
Het IPO merkt dat hier vanuit provincies onduidelijkheid over is en men dit in 
het portefeuilleoverleg van de gedeputeerde wil bespreken, waarvoor IPO wordt 
gevraagd ruim van tevoren een uitgebreide agenda te versturen. Echter dit 
driehoeksoverleg is om gezamenlijk de IPO-gedachte te bepalen en niet de 
provinciale insteek. Omdat IPO het niet beschouwt als een officieel overleg is 
wat IPO betreft een officiële agenda niet nodig en blijft dit een benen op 
tafelgesprek. IPO heeft ook niet de capaciteit om dit intensief in te vullen. 
Het hebben van een gerichte agenda wordt wel gewaardeerd, zodat de 
gedeputeerde zich kan voorbereiden 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het gemelde en een korte agenda met actuele 
punten zal kort tevoren aan de deelnemers van de kopgroep verzonden 
worden. 
 
c. voorontwerp nota ruimte 
Vrijdag jl. is het voorontwerp nota Ruimte door het “oude” kabinet naar de 
Tweede Kamer gestuurd. Op basis van dit stuk gaan we in gesprek met het Rijk 
en uiteindelijk moet dat leiden tot de ontwerp nota Ruimte. Er zitten ook 
relevante raakvlakken met REC. Aan IPO ruimte & Leefomgeving is gevraagd 
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hier integraal (dus niet sectoraal) op te reageren, om zo ook gezamenlijk 
vanuit alle BAC’s te reageren. Dit komt uiteraard terug in de BAC REC met 
betrekking tot zowel de ruimtelijk economische als erfgoed gerelateerde 
passages. 
 

Algemeen REC-bespreekstukken  
 

2. Programmalijn REC 
 
2.1 Inzet lobby n.a.v. Hoofdlijnenakkoord 
Kern van het onderwerp 
Op 15 mei hebben de PVV, VVD, NSC en BBB hun Hoofdlijnenakkoord (HLA) 
gepresenteerd. In de dagen hierna is reeds een eerste bestuurlijke reactie gegeven 
namens de gezamenlijke provincies en heeft een eerste ambtelijke analyse van het 
HLA plaatsgevonden. De komende periode zal in het teken staan van de 
uitvoeringsprogramma’s. In deze notitie staat beschreven hoe we als gezamenlijke 
provincies de komende periode de lobby-standpunten bepalen naar aanleiding van het 
HLA. 
Ter vergadering wordt een power point getoond (wordt nagestuurd) die is voorbereid 
voor het IPO bestuur van 4 juli as.. Hierin opgenomen een voorzet voor de 
gezamenlijke provinciale inzet per thema. De BAC leden reflecteren op de lobby-inzet 
voor REC op de korte termijn richting Prinsjesdag en op de lobby-inzet op de langere 
termijn. In het IPO bestuur wordt na terugkoppeling uit alle BAC’s de focus en kaders 
bepaald voor de onderhandelingen in de zomermaanden.  
 
Er volgt een discussie over de voorgenomen verhoging van de BTW van 21% op 
cultuur. Het onderdeel cultuur moet vooral toegankelijk blijven voor alle groepen in de 
samenleving en daarop moet de focus liggen. Samenwerking is daarbij van belang. 
Het betekent echt wat voor deelname aan muzieklessen, toegang tot bibliotheek, 
krant, bestrijding van laatgeletterdheid etc. Juist de lagere inkomensgroepen worden 
getroffen door de prijsstijging. In de toelichting kan dan de BTW worden meegenomen 
Meegegeven wordt dat de stapeling van regelingen de toegang tot de cultuur echt 
onder druk zet.  
Samenwerking is ook van belang op innovatie. Structurele ondersteuning van het 
mondiale innovatieve bedrijfsleven is urgent. Het behoud van ruimte is ook van belang 
voor  vrijetijdseconomie en erfgoed. Netcongestie, de beschikbaarheid en 
betrouwbaarheid van energie, wordt al benoemd in het deel van Klimaat & Energie, 
maar is in deze slides ook gewenst.  Een stevige lobby op CE om deze te verbinden 
aan klimaat en Groene Groei is ook gewenst. De BAC REC wenst dat de inzet van de 
lobby, gericht op samenwerking, en op specifieke punten voor cultuur en RE al voor 
Prinsjesdag plaats vindt en zich richt op het regeerakkoord. De BAC REC vraagt zich 
verder af hoe het proces loopt en of bestuurders zelf naar de fracties moeten stappen 
of er anderszins wordt gelobbyd.  
 
Niet direct in het Hoofdlijnenakkoord, maar wel een punt van aandacht is het 
aandeelhouderschap van de ROM’s dreigt van EZK naar InvestNL te gaan. In het 
onlangs verschenen IBO rapport bedrijfsfinanciering wordt dit als mogelijkheid 
geschetst, daar moet snel een standpunt over ingenomen worden Innovatie heeft in de 
beleving van veel mensen om technisch hoogstaande ontwikkelingen.  Innovatie gaat 
ook om het bedrijfsleven toekomstbestendig te maken, niet alleen de grote hightech 
innovaties.  
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Verder goed te weten dat in een gesprek met SG EZK Sandor Gaastra duidelijk is 
geworden dat per hoofdstuk uit het hoofdlijnenakkoord in de zomer ambtelijk een 
uitwerking van 3-4 A4 wordt gemaakt. Insteek nu is dat IPO ambtelijk aan de 
voorkant wordt betrokken om onze posities mee te geven en medio augustus bij het 
concept eindproduct. 
 
Besluit: 
De input van de BAC REC wordt meegegeven aan het IPO bestuursbureau om te 
gebruiken bij de discussie in het bestuur.  
 
Aanvullend vindt de BAC REC dat er wel actie moet worden genomen m.b.t. de druk 
van Invest NL op het aandeelhouderschap van de ROM’s. Snel standpunt bepalen en 
acteren is het devies. NB en ZH willen samen met de voorzitter van ROM NL een 
opinieartikel opstellen, waarbij vanuit de provinciale aandeelhouderspositie en vanuit 
de ROM’s EZK wordt opgeroepen om eerst met ons medeaandeelhouders in gesprek te 
gaan alvorens hierover te besluiten. ZH pakt het op. IPO kan desgewenst nog contact 
met VNG opnemen hierover. 
 

CULTUUR EN ERFGOED  
 

3 Bespreekstukken Cultuur en Erfgoed 
 
3.1 Startnotitie bestuurlijke afspraken cultuureducatie en – participatie 

2025 – 2028  
Kern van het onderwerp 
Ten behoeve van de vernieuwing van bestuurlijke afspraken omtrent cultuureducatie 
en cultuurparticipatie voor de periode 2025-2028 is er samen met OCW en de VNG 
een notitie opgesteld om het proces te beschrijven. Doel van het proces is om einde 
van dit jaar voor cultuureducatie en cultuurparticipatie nieuwe bestuurlijke afspraken 
tussen IPO, VNG en OCW vast te leggen. 
Doel van de bespreking is de notitie vast te stellen en eventueel input of 
aandachtspunten mee te geven ten aanzien van de bestuurlijke afspraken omtrent 
cultuurbeoefening voor de periode 2025-2028 die nu in de maak zijn. Er zal worden 
uitgegaan van staand beleid en er zullen voor de komende periode geen nieuwe 
afspraken worden gemaakt daar waar het de rol en taakopvatting van de provincies 
betreffen. De startnotitie komt in het vierde kwartaal weer terug op de agenda van de 
BAC REC. 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het gevraagde voorstel.  

 
4 Hamerstukken Cultuur en Erfgoed  
 

4.1 Position Paper Cultuur en Erfgoed 
Kern van het onderwerp 
Ten behoeve van het Tweede Kamerdebat van 20 juni hebben de werkgroepen cultuur, 
cultuureducatie, erfgoed en bibliotheken een gezamenlijke position paper opgesteld. 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het gevraagde voorstel. 
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4.2  Update ontwikkeling Bibliotheekwet en – convenant 
Kern van het onderwerp 
In de afgelopen periode is hard gewerkt aan de herziening van de Wet stelsel 
openbare bibliotheken (Wsob) en het daarbij behorende Bibliotheekconvenant. De BAC 
REC wordt meegenomen in de meest actuele stand van zaken. 
• In tegenstelling tot wat in de oplegnotitie staat is het Bibliotheekconvenant niet 

ondertekend op 27 juni. OCW wil nog een aantal zaken die in het concept-
convenant waren opgenomen, afstemmen met BZK en ook binnen het eigen 
ministerie. Er wordt gekeken naar een later moment om het convenant alsnog te 
ondertekenen en indien nodig nog geagendeerd voor de BAC REC van 19 
september. 
 

• Deze zomer start de internetconsultatie van de Wsob (Wet stelsel openbare 
bibliotheekvoorzieningen), waarbij twee AMvB’s zullen komen. De VNG zal tijdens 
de consultatieronde een uitvoeringstoets doen, IPO houdt contact met VNG, omdat 
aanpassingen in de Wsob gevolgen kan hebben voor de IBT-taak van provincies. 

 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met de aanpak om te komen tot een inhoudelijk en 
financieel voorstel voor de IBT-taak en neemt kennis van de verdere gemelde 
informatie. Scherpte op afspraken en planning rondom de bibliothekenwet is gewenst.  

 
Stukken Cultuur en Erfgoed ter info (in principe niet behandelen) 
 
5 Immaterieel erfgoed 2024  

Kern van het onderwerp 
Voor u ligt de conceptreactie van de provincies op de beleidsbrief Immaterieel Erfgoed 
van 4 april jl.  De culturele, sociale en maatschappelijke waarde van immaterieel 
erfgoed worden gezamenlijk door de provincies onderschreven. De bijdrage aan een 
toekomstbestendig immaterieel erfgoedveld is per provincie bepaald. 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met de verzending van de brief met de reactie van de 
provincies op de beleidsbrief Immaterieel Erfgoed. 

 
REGIONALE ECONOMIE  

6 Mededelingen Regionale Economie  
 

6.0 Mededelingen Regionale Economie 
a. Lisa  

Afgelopen maanden hebben gesprekken plaats gevonden over de mogelijkheden 
voor BIJ12 om de taken van de Stichting LISA over te nemen vanaf 2025. 
Daarbij wordt ingestoken op voor een gezamenlijke aanbesteding voor de 
enquêtering van de werkgelegenheidsgegevens. Hiervoor wordt samen met de 
provincies een besluit voor het IPO-Bestuur voorbereid. Vanwege het uitvallen 
van de projectleider zijn deze activiteiten vertraagd. Er wordt momenteel een 
nieuwe projectleider gezocht. 
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Besluitvorming door het IPO-Bestuur over de continuïteit van de activiteiten van 
de Stichting LISA is voorzien in oktober/november 2024. Hieraan voorafgaand 
zal het voorstel in de AAC en BAC REC na de zomer worden in gebracht.  
 
Daarnaast heeft de portefeuillehouder zich nog ingezet om duidelijkheid te 
krijgen over mogelijkheden om de KvK in te zetten voor de enquêtering. 
Dit is nu geagendeerd in het overleg met de nieuwe minister en het KvK. Ook al 
lukt dat, dan is het toch te laat voor 2025, dus er is enige urgentie om dit snel 
te regelen.  
 

b. Bestuurlijk overleg MVOI 6 juni 2024  
Het rijk heeft de ambitie onderstreept om binnen het dossier MVOI meer samen 
op te trekken en synergie te vinden. Voor lag de concept kabinetsreactie over de 
door CU, GL/PVDA, Volt en SP voorgestelde 10 punten voor versterking van 
duurzaam overheidsinkopen. Het kabinet ziet graag overeenstemming bij de 
koepels hierover. Belangrijk punt is dat er geen verplichtingen voor de 
medeoverheden uit de kabinetsreactie volgen en dat is niet het geval. De reactie 
zal door het nieuwe kabinet na de zomer aan de Tweede Kamer verzonden 
worden. 
 

c. Versnelling proces routenetwerken 
De eindrapportage ‘Routenetwerken voor Ontdekken en Beleven’ is in 2023 
door toen nog de BAC RE vastgesteld. De werkgroep Routenetwerken heeft 
sinds die tijd gewerkt aan de eerste uitwerking van samenwerkingsvorm: Route 
B, medium samenwerking, gericht op samen optrekken en afspraken maken 
over o.a. kwaliteitskader, routedatabeheer, lobby en governance. Tijdens het 
gedeputeerdenoverleg vrijetijdseconomie van 18 april 20241 hebben de 
gedeputeerden positief gereageerd op een voorstel om te versnellen zowel op 
inhoud als op proces om te komen tot governance afspraken. Daartoe zal een 
extern adviseur worden aangetrokken gefinancierd door de provincies. De 
Provincie Zeeland neemt de kassiersfunctie op zich. De BAC REC waardeert dat 
Zeeland de kassiersrol op zich neemt. 

 
d. HNP Position paper Bio-Economy  

Dit betreft een oproep aan de Europese Commissie om hergebruik van 
grondstoffen uit reststromen beter mogelijke te maken, als input op de nieuwe 
Europese Bioeconomy Strategie. Dit in samenwerking met Baden-Württemberg. 
Het voornemen is om het position paper op 18 september 2024 tijdens de 
internationale conferentie over Bioeconomy in Stuttgart aan te bieden aan DG 
GROW. Dit is voor de volgende BAC. De vraag is of de BAC REC de Kopgroep CE 
mandaat kan verlenen akkoord te geven op het position paper en aanbieding 
aan DG Grow.  
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het mandaat voor de kopgroep CE. Wel wordt 
meegegeven dat er niet pas in Hoofdstuk 4 moet worden beschreven dat  het 
eenvoudiger en minder administratief moet worden, maar al in Hoofdstuk 1. En 
als het niet eenvoudiger kan, dan moet het maar helemaal niet gebeuren.. 

 
 

 
1 Dit is een separaat niet vanuit IPO georganiseerd overleg 
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BESPREEKSTUKKEN 
 
Programmalijn Regionale Economie algemeen 
 

6.1  Position paper Rijk en decentrale overheden cohesiebeleid post 2027 
Kern van het onderwerp 
Structuurfondsen vormen een belangrijke economische impuls voor provincies met € 
1,4 miljard  voor NL in 2021-2027. In het werkprogramma REC is het belang al 
aangegeven om tijdig te komen tot lobbyboodschappen gericht op behoud van de 
structuurfondsen en regionaal beheer en uitvoeringsverantwoordelijkheid van de 
provincies voor de periode 2028-2034. In de IBW werkgroep werken Ministeries, IPO, 
VNG, UvW, G4 en RVO op uitnodiging van EZK gezamenlijk aan een position paper op 
hoofdlijnen over de Toekomst Cohesiebeleid na 2027, een prioritair EU lobbydossier 
voor de provincies. 
Het ambtelijk IBW proces goed verloopt, op 25 juni is de laatste ambtelijke bespreking 
en IPO verwacht dat EZK ons op de punten ten aanzien van focus (verbreden van 
financieringsmogelijkheden) en governance (behouden optie van regionale 
uitvoeringsprogramma’s) tegemoet gaat komen. Enige onzekere factor is waar andere 
partijen (Ministeries) nog mee komen in de laatste fase. Dat wordt beoordeeld op 
basis van het door IPO BAC in november 2023 vastgestelde standpunt (en de 
lobbydoelen vastgesteld in het HNP Bestuur). Het is van belang zoveel mogelijk samen 
op te trekken voor een sterk geluid in Brussel. 
 
Er is zorg over hoe Nederland zich verhoudt tot de EU en de hekjes die worden gezet 
om fondsen (mogelijke bezuiniging Horizon), lagere afdracht, maar wel weer meer 
willen van o.a. cohesiefonds. Het is van belang om met andere belangenbehartigers  
gezamenlijk op te treden om uit te leggen dat Europa nog niet zo slecht is voor 
economisch Nederland en in brede zin. Positief is dat alle partijen van het nieuwe 
kabinet het belang van het economisch samenwerkingsverband zien, dus economie 
zou geborgd moeten zijn. Ook moet er aandacht zijn voor de verschillen tussen 
lidstaten en de verschillen tussen de regio’s in een lidstaten zelf. Focus op brede 
doelstellingen en niet alleen speciale aandacht voor innovatie. Programma’s moeten in 
regionaal beheer gehouden worden. Het aangepaste stuk zal ter kennisname nog een 
keer in de BAC REC op de agenda komen. 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het gevraagd voorstel/besluit. 
 

Programmalijn Circulaire Economie 
 

6.2 Actieplan Circulair en Duurzaam Opdrachtgeverschap 2024- 2027 
Kern van het onderwerp 
De provincies streven naar 100% circulaire economie in 2050. De strategische inzet 
van het eigen inkoopinstrument kan deze transitie versterken en versnellen. Sinds 
2022 zijn bouwstenen hiervoor ontwikkeld. Om dit inzichtelijk te maken, en goede 
vervolgstappen te kunnen zetten, zijn deze bouwstenen gebundeld in het Actieplan 
Circulair en Duurzaam Opdrachtgeverschap (CDOP). 
Interprovinciaal wordt al jaren de samenwerking gezocht om circulair en duurzaam 
opdrachtgeven en inkopen te verbeteren. Maar een overzicht van activiteiten, 
bijbehorende gremia én een plan voor de komende jaren ontbrak. Het Actieplan geeft 
hier invulling aan en is ons antwoord op het manifest MVOI. Er wordt geen financieel 
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commitment gevraagd. Op het verzoek uit de BAC REC om tussendoelstellingen op te 
nemen wordt geantwoord dat er voor 2030 al een nationale tussendoelstelling is. 
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het actieplan en het nader uitwerken door de AAC REC 
van dit plan. 
6.3 Arrangement voor krachtenbundeling van medeoverheden bij de 

bevordering van een circulaire economie  
Kern van het onderwerp 
In het kader van de Krachtenbundeling Nationaal Plan NPCE wordt door Paul 
Schenderling (Sufficiency)/ Berenschot gewerkt aan de uitwerking van hoofdstuk 1: 
één overheid voor Circulaire Economie. Voor het onderdeel ‘governance’ is door 
Schenderling c.s. eerder het essay ‘Eenheid met Verscheidenheid’ opgesteld dat 
principes en bouwstenen biedt om te komen tot een concreet bestuurlijk arrangement. 
Gebaseerd op het essay is onlangs de uitwerking van het tweede deel van de opdracht 
verschenen onder de titel: Arrangement voor krachtenbundeling van medeoverheden 
bij de bevordering van een circulaire economie; Advies voor een basisvariant en 
concrete keuzes voor verzwaring en verlichting. 
Gewaakt moet worden dat de motovatie achter de bestuurlijke afspraken niet uit het 
oog wordt verloren: Alle betrokkenen Rijk (I&W, RWS, BZK, EZK), IPO, VNG en de 
Unie) delen de overtuiging dat het maken van interbestuurlijke afspraken cruciaal is op 
dit moment van de transitie. Het is de bedoeling dat IPO in het BO van december onze 
handtekening onder het stuk zetten, samen met onze bestuurlijke partners uit Rijk en 
regio. De BAC REC constateert dat het stuk nog wel een verdere uitwerking en 
concretisering nodig heeft. Hou het vooral eenvoudig, dus keuze voor de basisvariant. 
 
Besluit: 
De BAC REC neemt het essay ‘Eenheid met verscheidenheid’ ter kennisname en kiest 
voor het arrangement voor krachtenbundeling voor een eenvoudige variant (de 
basisvariant).  

 
Programmalijn Ruimtelijke Economie 
 

6.4  Ruimtelijke economie Ruimtelijke economie: Grip op grote vestigingen, 
interbestuurlijke samenwerking en position paper IPO voor economie 

Kern van het onderwerp 
Tijdens het Bestuurlijk Overleg Grip op 30 november jl. hebben provincies toegezegd 
aan de slag te gaan met redeneerlijnen voor additionele vraag naar ruimte voor grote 
bedrijfsvestigingen die niet is te voorspellen. Ook is afgesproken de behoefte aan 
ruimte voor hoge milieu categorie bedrijven en/of voor circulaire economie in de tijd 
zichtbaar te maken en potentiële oplossingen uit te werken hoe afwegingen te maken 
voor locatiebeslissingen voor complex faciliteerbare bedrijfsvestigingen. Voor beide 
onderwerpen ligt nu de rapportage van STEC voor, in één rapport. 
De BAC REC spreekt complimenten uit voor het rapport. Wel wordt er wat verschillend 
gedacht over de beleidsmatige consequenties van het STEC rapport en om een ieder 
comfort te bieden is de insteek nu dat het ter kennisname voorligt, zodat de tijd 
genomen kan worden om het verder uit te werken en bestuurders kunnen gaan 
reflecteren op wat het rapport voor gevolgen kan hebben op het dagelijks beleid. Van 
belang blijft dat in het vervolgtraject interbestuurlijk wordt opgetrokken en daarbij 
gebruik kan worden gemaakt van de STEC rapportage, dus deze kan worden gedeeld 
met Rijk en VNG. 
Een position paper is in dit kader ook gewenst om naar het Rijk te laten zien wat we 
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als gezamenlijke provincies belangrijk vinden en te zorgen dat het rijk ons straks niet 
gaat verrassen met standpunten rond gewenste bedrijven en nationaal belang.  
 
Er volgt nog een werkbezoek met de vaste Kamercommissie.  
Besluit: 
De BAC REC neemt kennis van het STEC rapport en gaat akkoord met de gevraagde 
voorstellen en geeft de AAC REC de opdracht de uitkomsten verder te verkennen en 
aan de slag te gaan met de openstaande vragen en vervolgacties én met het opstellen 
van een gezamenlijke provinciale position paper IPO ruimtelijke economie. 
 

Programmalijn Innovatiebeleid 
 

6.5 Aanpak MIT herziening 
Kern van het onderwerp 
De regeling MKB innovatiestimulering topsectoren (MIT), waarin alle provincies en het 
ministerie van EZK samenwerken rond MKB-innovaties, is vorig jaar geëvalueerd. Een 
projectgroep met vertegenwoordigers uit alle landsdelen en EZK is bezig met 
herziening van de MIT voor 2025 en verder. Daarbij zijn er de nodige onzekerheden 
over de inzet van de partners: bij de verschillende provincies, maar ook bij het nieuwe 
kabinet resp. de nieuwe minister van Economische Zaken. Mede met het oog op het 
vaststellen van de provinciale begrotingen voor 2025 moet er kort na het zomerreces 
een voorstel liggen. 
De toekomst van de MIT regeling zal ook aan de orde komen tijdens het periodiek 
driehoeksoverleg op 24 juni as. tussen gedeputeerden Stolk, Van Gruijthuijsen en 
Hoogland,  plv. DG Tjerk Opmeer van EZK en IPO. Terugkoppeling van dat overleg  
vindt plaats in deze BAC-vergadering. 
Uit de evaluatie van de MIT kwam de doelmatigheid als niet goed naar voren. Daar 
wordt nu in de richting van de nieuwe MIT voor 2025 ev. op ingestoken en wordt de 
BAC gevraagd om de intentie uit te spreken om met EZK volgend jaar de regeling 
voort te zetten.  
 
Op 24 juni is door de bestuurlijke kopgroep in het gesprek met Tjerk Opmeer (plv. DG 
bedrijfsleven en innovatie) de prioritering aan de orde gekomen. Provincies willen 
zeker kijken naar mogelijkheden van prioriteren, maar niet zodanig dat dat betekent 
dat regio’s zich alleen heel specifiek op enkele onderdelen van missies of 
haalbaarheidsonderzoeken mogen bezighouden. Dan gaan we zaken missen.  
EZK heeft m.b.t. financiering aangegeven dat de verhouding 45:55 tijdelijk was, maar 
wel zonder einddatum. Gezien de taakstelling aan de kant van EZK is het wat EZK 
betreft niet onlogisch terug te gaan naar 50:50, ook al betekent dat dat er dan minder 
financiën beschikbaar zijn, omdat provincies dat niet kunnen bijpassen.  
 
De evaluatie van het Rijk is te veel gericht op effectiviteit en niet op samenhang met 
andere instrumenten. De BAC REC wil door  met de MIT regeling, maar vindt focussen 
op R&D samenwerkingsprojecten te eng geformuleerd, regionale spreiding blijft nodig. 
Provincies hebben ook behoefte aan haalbaarheidsonderzoeken. Ook autonomie in de 
uitvoering houden, ook als de provincies minder gaan bijdragen.  
EZK ziet het belang van de regeling, maar wil meer focus, al is nog niet duidelijk wat 
dat betekent. Wat betreft de financiering is het terug naar 50:50 te zien als een 
verkapte bezuiniging. Provincies willen blijven duwen op 45:55, vraag is wat dat 
uiteindelijk betekent voor de invloed die EZK op de regeling wil hebben.  
 
Besluit: 
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De BAC REC spreekt de intentie uit de MIT regeling voort te zetten en wil de eigen 
autonomie daarbij benadrukken.  
 

Programmalijn Vrijetijdseconomie 
 

6.6 Stand van zaken Landelijke Raad voor Toerisme 
Kern van het onderwerp 
De Landelijke Raad is een nieuwe benadering en vertegenwoordiging van het 
gastvrijheidsdomein; een stevige triple-helix-samenwerkingsverband met als 
uitgangspunt om te komen tot een aantrekkelijk, toegankelijk, betaalbaar en 
duurzaam aanbod van toeristische en recreatieve voorzieningen die voorzien in een 
brede behoefte onder de Nederlandse bevolking en internationale toeristen. Het IPO is 
verzocht om zitting te nemen in deze Landelijke Raad. 
In het IPO bestuur op 13 juni jl. is op jouw verzoek mandaat verleend aan de BAC REC 
en in het bijzonder  Willemien Meeuwissen (Dr) en Peter Drenth (Gld) om op 23 
september het convenant van de Landelijke raad te ondertekenen en voor hen beiden 
om in de raad zitting te nemen. De conceptversie van het convenant ligt voor aan de 
BAC REC. Voorgedragen leden nemen zitting in de Raad zonder last maar met de 
mogelijkheid tot ruggespraak. Ook geldt er voor de voorgedragen leden een 
zittingstermijn van 3 jaar met de mogelijkheid van een eenmalige verlenging. 
Het proces rond de oprichting Landelijke raad is al geruime tijd bezig. IPO heeft input 
meegegeven en dat is meegenomen. Het concept convenant ligt voor in de BAC.  
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het mandaat voor de twee gedeputeerden en het 
concept convenant.  

7 Hamerstukken Regionale Economie  
 

7.1 Position paper HNP: Circulaire industrie 
Kern van het onderwerp 
Uw BAC wordt gevraagd akkoord te geven op het IPO/HNP-position paper ‘Towards a 
circular chemical industrial agenda 2024-2029’, dat dient als input voor het nieuwe 
Europese Commissiemandaat. Het paper gaat in op wat de chemische industrieclusters 
in de provincies nodig hebben van Europese wetgeving om de circulaire transitie te 
kunnen maken. De boodschappen uit dit paper worden door de HNP-bestuurlijk 
dossierhouders gedeputeerden Friso Douwstra (Fryslân) en Esther Rommel (NH) en de 
provinciale bestuurders in het Europees Chemisch Regionaal Netwerk (ECRN), 
gedeputeerden Jeannette Baljeu (ZH)/ haar opvolger en Stephan Satijn (Limburg) 
overgebracht aan Europese stakeholders.  
 
Besluit: 
De BAC REC gaat akkoord met het hamerstuk.  

8 Overzicht Bestuurlijke en Directeuren-overleggen (ter info) 
Naam overleg Datum gesprekspartners 
Kopgroep Innovatie en plv. 
DG Kennis en innovatie 

24 juni 2024 EZK, Tjerk Opmeer 
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Regieoverleg Missiegedreven 
Innovatiebeleid  

25 juni 2024 KIC-partners 

Ter informatie. 

9 Rondvraag en sluiting  
• Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.  
• De volgende BAC REC is vanwege de verplaatste BAC REC tweedaagse naar 

voorjaar 2025 weer fysiek in het provinciehuis van Utrecht op 19 september van 
15 tot 17 uur. 
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